
Akademisk Råd (Møde i Akademisk Råd)

25-08-2023 09:00 - 11:30

Sandbjerg Gods

Information:Mødet afholdes på Sandbjerg Gods i forlængelse af seminaret for de Akademiske
Råd på Aarhus Universitet. Der er fælles bustransport tilbage til universitetet efter frokost.



Indhold
Referat 1



Referat

Punkt 1: Mødeinformation 9:00-9:05

Ingen kommentarer

Punkt 2: Til drøftelse: Universiteter for fremtiden: Tyve år med
universitetsloven v. dekan Anne-Mette Hvas og forperson Tine Brink
Henriksen (9:05-9:30)

Efter Anne-Mettes indflyvning med fokus på medindflydelse drøfter rådet, hvordan man i
rådsarbejde kan arbejde med, at man som medarbejder kan opleve en øget og bedre
indflydelse. Der er enighed om, at målet ikke er flere udvalg.

Der kom bl.a. forslag om, at Akademisk Råd kunne inddrages tidligere i den økonomiske,
strategiske planlægning. Hertil blev tilføjet, at arbejde med at skabe større synlighed
lokalt med henblik på at øge muligheden for input fra sit bagland.

Der var ligeledes et ønske om mere tid til drøftelser og en høj prioritering af
drøftelsespunkter i mødefora. Det blev i den forbindelse påpeget, at det er vigtigt at
skabe et rum også til uenighed.

Der blev ligeledes givet udtryk for, at høringssvar kan opleves som sen inddragelse.
Rådet drøftede i den forbindelse at konkrete høringssvar, evt. koordineret med andre
akademiske råd, kan skabe reel indflydelse på udfaldet.

Akademisk Råds hjemmeside kan også være en platform, som i højere grad kan afspejle
den reelle indflydelse rådet har. I det hele taget var der enighed om at den reelle
indflydelse kan tydeliggøres.

Punkt 3: Høring: "Vejledning til institutledere - Emeritus" på Health v.
Dekan Anne-Mette Hvas (9:30-9:50)

Anne-Mette oplyser om baggrunden for emeritusvejledningen, som tog udgangspunkt i et
medarbejderønske.

Følgende punkter blev pointeret og vil indgå i høringssvaret:

- Teksten om udlevering af rejsekort bør slettes, da rejsekort ikke længere udleveres

- Forsikringsforhold bør tydeliggøres

- Der er et ønske om at placeringen på hjemmesiden ændres, så den ikke som nu
kun ligger under vejledning til institutledere.

Punkt 4: Til orientering: Forskningsstøtte på AU og Health v. dekan
Anne-Mette Hvas (9:50-10:00)
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Anne-Mette præsenterer processen for ændringer i forskningsstøtte på AU og Health.
Health er i en særlig situation pga. det tætte samarbejde med Region Midtjylland og har
mulighed for en anden løsning end de andre fakulteter i forbindelse med at AU forskning
omorganiseres.

Rådet drøfter en mulig ny struktur for forskningsstøtte, hvor ikke alle ansøgninger kan få
individuel, direkte støtte. Der kan således være beløbsgrænser men også strategiske
indsatsområder, der får betydning for, om en ansøgning kan få individuel støtte eller
selvhjælpssupport.

Der vil ligeledes pågå drøftelser på Health og i Region Midtjylland i løbet af efteråret.

Der fremkommer ønske om muligheden for at erfaringsopsamle til
forskningsstøtteenheden.

Punkt 5: Til orientering og drøftelse: Universitetsvalg v. forperson Tine
Brink Henriksen (10:00-10:10)

Punktet behandles under Nyt for forpersonen (punkt 8)

Punkt 6: Pause (10:10-10:20)

Pause

Punkt 7: Til orientering: Strategisk satsning omkring Digital Health
Professionals v. Mads Roland Dahl (10:20-10:40) VIRTUELT

Mads Ronald Dahl fra fra Centre for Educational Development (CED) præsenterer den
strategiske satsning omkring Digital Health Professionals - en fælles Health model, samt
taskforcens anbefalinger om implementering af den digitale kompetenceprofil for
studerende. Fakultetsledelsen tiltrådte modellen 27. juni 2023.

Status er at implementeringen af modellen nu drøftes med studienævn, som bl.a. skal
drøfte hvilken profil de studerende skal have samt evt. behov for nye eller tydeligere
digitale læringsmål og komeptencer.

Modellen implementeres i efteråret 2024-25 i henhold til AU's strategi, som løber frem til
2025.

Rådet roste arbejdet og tog orienteringen til efterretning.

Punkt 8: Nyt fra Akademisk Råds forperson (10:40-10:50)

Tine orienterer om, at der nu er udpeget et nyt medlem til Forskningsetisk Råd, således
tiltræder Professor Sebastian Schlafer fra IOOS.

Punkt 5 omkring valg til Akademisk Råd behandles, og der er et bredt ønske om at
processen omkring valg tydeliggøres for medarbejderne. Både i forhold til hvordan man
helt konkret stiller op, stemmer ect.
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Rådets ønsker vil blive viderebragt til Valgsekretariatet samt HE KOM, som arbejder på
en revidering af hjemmesiden.

Det besluttes at sikre så bred repræsentation i rådet som muligt, også blandt studerende,
således at de 4 pladser i rådet til valget i november 2023 kan besættes af: 2 studerende
fra Medicin, 1 fra IOOS, 1 fra Institut for Folkesundhed (herunder Idræt).

Punkt 9: Nyt fra næstformanden for Akademisk Råd (10:50-11:00)

Anne-Mette foreslår, der afholdes et statusmøde for alle Health medarbejdere omkring
kandidatreformen, når detaljerne omkring procenfordelingen af de berørte
uddannelsespladser kendes. Mødet vil bestå af et kort oplæg samt plads til spørgsmål,
vel vidende at mange spørgsmål endnu ikke kan besvares.

Akademisk Råd tilslutter sig foreslaget.

Punkt 10: Til drøftelse: Forfatterskaber - hvordan fortsætter vi en god
diskussion af dette på Health v. dekan Anne-Mette Hvas og forperson
Tine Brink Henriksen (11:00-11:20)

Efter oplæg fra Tine, hvor det foreslåes at rådet kigger på Healths "Standarder for god
videnskabelig praksis," drøfter rådet, hvordan man på Health får en diskussion
af forfatterskaber sat på dagsordenen på tværs af fakultetet.

Der er enighed om, at det er svært men vigtigt at skabe et rum for drøftelser og
diskussioner af forfatterskaber, og de dilemmaer der opstår i den forbindelse, hvor bl.a.
ph.d.-studerende kan komme i klemme. Der er ligeledes eksempler på
uhensigstmæssige kulturer enkelte steder.

Det besluttes at ph.d.-foreningen (evt. sammen med postdoc) skal komme med input til,
hvordan man kan få sat diskussion af forfatterskaber på dagsordenen på tværs af
fakultetet. En mulighed kunne være at invitere til en bred pandeldiskussion om emnet,
hvor bl.a. kursusledere, ph.d.-centerledere og en bred skare af senior VIP kan inviteres.
Det vil ligeledes blive diskuteret i en gruppe bestående af kursusledere på ph.d.-kurset
"Responsible Conduct of Research", ph.d.-skoleleder Helene Nørrelund samt rådgiver
Steffen Thiel.

Punkt 11: Eventuelt (11:20-11:30)

Det besluttes at fastholde Akademisk Råds møde på Sandbjerg fremadrettet. Desuden
besluttes det at øge antallet af årlige møder, således at der fra 2024 afholdes 6 årlige
møder i Akademisk Råd i stedet for de nuværende 4. Længden på møderne nedsættes i
samme ombæring fra 3 til 2 timer.

Akademisk Råd uddeler årligt en Health Studenterforskningspris. Til arbejdet med at
vurdere indstillinger nedsættes et bedømmelsesudvalg under Akademisk Råd. Anne-
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Sofie Hammer samt Søren Dinesen Østergaard melder sig til udvalget. Flere er
velkomne til at melde sig, fristen er 5. september.
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